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________________________________________________________________________

Solidaritat Catalana per la Independència ens presentem a les eleccions 
municipals de Vilassar de Mar per aportar al poble el nostre projecte de 
regeneració democràtica, de participació ciudadana i de construcció de 
la independència. 
 
Volem un Ajuntament transparent i compromès amb les persones. Urgeix una profunda 
revisió dels valors en la gestió pública. 
 
Volem fomentar la participació ciutadana a tots els àmbits de l’activitat i de la decisió política, 
impulsant processos de consulta popular per prendre les decisions més importants del 
municipi, i convocant reunions periòdiques amb la ciutadania per compartir la situació local i 
les mesures a emprendre. 
 
Volem impulsar l’alliberament nacional desde el món local, en tant que és al seu voltant que 
s’aplega un primer nivell organitzatiu de la societat civil com s’ha posat de manifest en les 
consultes populars sobre la independència.  Defensarem aferrissadament la nostra cultura, la 
nostra llengua, la nostra memòria històrica, els nostres símbols, així com la integració dels 
nouvinguts a la nostra identitat local i nacional. Denunciarem l’espoliació fiscal que té un 
impacte determinant en les finances i el pressupost del nostre Ajuntament. 
_________________________________________________________________________ 

Primer les persones, la nostra gent, el nostre poble. Entre tots 
redefinim objectius i adaptem-nos al moment de canvis que vivim. I 
junts construïm un futur més lliure, més just i més prosper. 
 
No volem concebre l’Ajuntament com una mera “empresa de serveis”, que es dedica 
exclusivament a temes com la neteja, el tràfic, les llicències d’obres i d’activitats i l’organització 
de festes. 
 
Reivindiquem competències que afecten directament els ciutadans com la justícia bàsica, 
l’ordre públic local, l’ensenyament primari i secundari, la sanitat de proximitat, l’habitatge, i 
altres afers que cal resoldre el més a prop possible dels ciutadans. 
 
Volem posar les persones davant de tota la gestió. Oferir la màxima proximitat entre ciutadans 
i administració, creant un ambient de confiança i civisme que requereix una alta qualitat 
democràtica i que ens compromet a tots a treballar pel bé comú. 
 
Malgrat la greu limitació que implica l’espoli fiscal apostem per l’equilibri pressupostari i la 
racionalització de la despesa, que han de permetre mantenir el nivell i la qualitat dels serveis 
que dóna el municipi. El nostre futur es construirà a base d’esforç, estalvi i comptes clars. 
Cal gestionar responsablement l’endeutament. No ens podem permetre allò que no podem 
pagar. 
_________________________________________________________________________ 

Som vilassarencs compromesos amb la nostra gent i amb els seus 
interessos, sobrepassant la confrontació partidista d’ideologies des de la 
transversalitat. 
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CULTURA 
 
La cultura és un bé de primer ordre, fonamental per a la cohesió social i la 
consolidació de la pròpia identitat, fonamental per al progrés individual i 
col lectiu. La cultura és el mitjà de comunicació de la gent i emmarca la 
personalitat d’una comunitat. Té molt a veure amb la manera com els individus 
s’expressen emocionalment, com pensen, com es mouen, com plantegen i 
resolen els problemes, com projecten el seu poble, … fins i tot com organitzen el 
transport o l’economia. Per tant la cultura sempre ha d’anar per davant. Des de 
l’Ajuntament s’ha d’impulsar de forma decidida. S’ha de treballar per tal que hi 
hagi una àmplia oferta cultural i alhora estimular-ne la demanda. S’ha de vetllar 
perquè no esdevingui elitista. Hi ha cultura en la capacitat de diàleg i tolerància, 
en l’afectivitat, en la sensibilitat, en la generositat. Pensem que cal tenir una visió 
ampla i festiva de la cultura. Al cap i a la fi serà la nostra manera d’entendre i 
estimar el poble. 
 
A Vilassar de Mar hi ha un munt d’entitats culturals, però no s’ha afavorit la 
interrelació i coordinació entre elles. Creiem que cal impulsar una coordinadora 
d’Entitats Cultural on totes elles s’hi vegin representades. Cal que l’Ajuntament, 
en connexió amb aquesta Coordinadora d’Entitats, promogui una programació 
cultural estable, que pot tancar-se de forma trimestral. Una programació rica i 
diversa on hi hagi prioritat per les Entitats Locals. 
 
Una població com Vilassar ha de tenir una programació estable de concerts, 
teatre, cinema… de festes. Cal potenciar la Festa Major i donar més 
protagonisme a la gent jove. 
 
Tot plegat es pretén que sigui el més participatiu possible. Un programa del 
poble i pel poble. 
 
Pel que fa al Patrimoni entenem que urgeix disposar d’una carta arqueològica 
com tenen els nostres municipis veïns: com té Cabrera de Mar o com té Premià 
de Mar. Cal, d’altra banda, inventariar i catalogar tot el patrimoni històric i 
cultural de Vilassar.  
Hem de conèixer la nostra història, les entitats que li donen vida, monuments, 
museus, festes populars, activitats més notables… aquest coneixement ens farà 
vilatans, i no simples habitants apuntats a un cens. 
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EDUCACIÓ 
 
Si bé és una competència que correspon a la Generalitat i el que li correspon al 
municipi és sobretot una responsabilitat de manteniment, és tant important que 
cal tenir ben clares quines problemàtiques pateixen els centres educatius i com 
podem treballar per donar-hi solució. 
 
La Gestió per part de l’Ajuntament és força complicada sobretot per la manca de 
recursos (més en temps de crisi i quan el país no acaba de plantar-se per 
l’espoliació que pateix a mans d’Espanya), però entenem que és millorable la 
distribució dels recursos. No ens en podem desentendre. Entre tots hem de 
defensar amb fermesa l’escola pública. A l’escola els infants comencen a construir 
la seva vida social, allà comença l’educació del civisme. 
 
El més important és construir un òrgan de govern d’ensenyament coherent i 
sense color polític, format per persones que hagin estat docents en centres 
educatius i amb formació qualificada. 
 
Hem detectat que els serveis socials de Vilassar no cobreixen les demandes que 
arriben de les escoles per manca d’efectius. 
 
D’altra banda les necessitats educatives especials han estat retallades pel 
Departament. A parvulari hi ha infants amb aquestes necessitats educatives 
especials i només hi ha una mestra per aula (les aules són de 25 alumnes o en 
algun cas de més). S’han retallat els tècnics especialistes en educació infantil que 
donen suport a les aules de parvulari. Això és molt important per exemple per a 
una donar una bona atenció als infants de P3, ja que n’hi ha molts que al 
setembre encara no tenen els 3 anys complerts. 
 
Assenyalar també que els equips d’assessorament i orientació psicopedagògica 
triguen molt en diagnosticar els casos i no hi ha prou coordinació entre el centre 
de desenvolupament infantil i el centre d’Atenció Precoç del Maresme. 
 
Més. El Departament vol tornar a incorporar la sisena hora i retallarà la plantilla. 
Això suposarà augmentar el nombre d’alumnes per aula.  
Tanmateix, el departament segueix sense poder cobrir les substitucions, de 
manera que els primers dies de baixa d’un mestre no els cobreix ningú. 
Finalment dir que les retallades de sous, el material escolar, la poca autonomia 
dels centres i els canvis constants de criteri de treball provoquen un desànim 
important i obvi en el professorat. 
 
És fonamental aturar aquestes mancances perquè els nostres infants i joves ja fa 
massa temps que en paguen les conseqüències. 
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Apuntem també les següents propostes: 
 
-     Augmentar els serveis de l’Escola d’Adults Municipal 
-     Mantenir la política de subvencions a tota la comunitat educativa 
-     Seguir el projecte de construcció de la nova escola dels Alocs 
-     Iniciar una escola de pares 
-     Crear una escola municipal de música 
-     Diversificar els cursos de formació de català 
 
Assenyalem un cop més que en una Catalunya independent evitaríem les 
retallades pressupostàries i tindríem una millor escola pública, amb més recursos 
que es podrien destinar a millors instal lacions i equipaments, més plantilla 
docent i millors plans d’educació. 
 
I això s’ha de reiterar perquè estem parlant d’un pilar fonamental en qualsevol 
societat avançada. Els alumnes d’ara són el nostre futur i per això tota inversió és 
poca, assegurant-nos de formar-los en coneixements, hàbits democràtics i de 
participació ciutadana. 
 
Encara que no sigui un tema municipal, proposem tractar la revisió del sistema 
de puntuació per entrar a les escoles / instituts on, per exemple, no tenim cap 
punt per entrar a qualsevol centre de la comarca que no sigui Vilassar de Mar i, 
en canvi sí al lloc de treball (en molts casos Barcelona que és on hi ha les 
empreses, i on molts treballem). 
 
 
 
ESPORTS 
 
A Vilassar hi ha afortunadament molta i diversa activitat esportiva, sobretot de 
base, però entenem que cal trobar una nova manera de gestionar les instal lacions 
esportives i de distribuir els recursos (un altre cop escassos). 
 
Cal prioritzar el recolzament en l’esport de formació, com una continuació de 
l’educació que es rep a l’escola, per sobre d’abocar recursos desmesuradament a 
instal lacions de gestió privada. Els veïns que no en són usuaris, més enllà de 
contribuir a l’esport de formació, no tenen perquè mantenir el cost d’aquestes 
instal lacions. Ja hi ha prou pressió fiscal, més encara si s’està vivint una 
important crisi que afecta a bona part de la població. 
 
Cal trobar un equilibri entre l’oferta i el preu de manera que sigui accessible per a 
tothom i veure en cada cas quin model de gestió, ja sigui directa o per concessió, 
establim per tal de prioritzar el que sigui més beneficiós pel conjunt del poble. 



 6

Sobretot de cara a les noves instal lacions projectades, sense obviar la saturació 
de les instal lacions actuals. 
 
Tornem, i és inevitable, al greu problema de manca de recursos que quedaria 
resolt amb un finançament més just si ens poguéssim alliberar de l’espoli fiscal al 
que ens sotmet Espanya.  
 
Potser quan sigui l’hora d’afrontar la construcció de noves instal lacions caldrà 
fer-ho des de plantejaments supramunicipals, és a dir, en mancomunitat amb 
poblacions veïnes. 
 
Això no vol pas dir que no hi hagi d’haver una racionalització en les despeses i 
que es puguin buscar fórmules alternatives per promocionar activitats esportives. 
Hi ha per exemple un gran desaprofitament en tot el que ens ofereix ser una 
població situada a la costa. Segurament podríem afavorir i popularitzar els 
esports nàutics. I disposar de més instal lacions o facilitats per a l’esport 
d’esbarjo, de més llibertat i autogestió. 
 
Apuntem les següents propostes: 
 
-     Posar en marxa el nou poliesportiu de l’Avda. Eduard Ferrés 
-     Potenciar l’esport femení 
-     Iniciar un projecte d’escola d’iniciació esportiva municipal 
-     Fomentar l’esport de lleure per davant del competitiu 
 
 
JOVENTUT 
 
Si dèiem en parlar d’educació que a l’escola l’infant comença a construir la seva 
vida social, en la joventut ja hi ha d’haver un paper actiu en la societat, 
principalment des del món associatiu i des del món del voluntariat. No ens 
podem desentendre dels joves.  
 
Hem de passar d’entendre la joventut com una etapa amb una càrrega de 
negativitat (generació x, generació perduda, generació acomodada, ni-ni’s…) a 
una etapa de plenitud de la vida, en sentit positiu, d’afirmació de l’estat juvenil 
amb continguts propis d’autonomia i cultura. 
 
Hem d’entendre la política de joventut no només com d’assistència, sinó de 
forma integral; no només de lleure i associacionisme sinó com a una plena 
inserció social. 
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Cal que hi hagi ofertes de lleure i cultura específiques per als joves, cal donar 
suport a l’associacionisme juvenil d’educació en el lleure (la formació de monitors 
i directors de lleure infantil i juvenil), la construcció d’equipaments… però cal 
també un reconeixement institucional de canals de participació com ara 
l’Assemblea de Joves. Reconèixer la joventut, donar-li un paper dins el poble, 
permetrà una millor transició del món educatiu al món professional i un millor 
procés d’emancipació familiar. Afrontar conjuntament els problemes laborals (de 
discontinuïtat, precarietat, atur…), els problemes d’accés a la vivenda, situacions 
que comporten el retard i la dificultat d’emancipació. 
 
La participació dels joves en la vida pública és necessària. Aportant-nos el seu 
esperit de renovació i incorporació de noves idees ens ajudaran també a regenerar 
la política. 
 
No podem restringir la participació real dels joves a concerts de Festa Major i a la 
gestió de Casals d’Estiu. No hem de fer paternalisme institucional. 
 
Cal pensar quins recursos donar i com donar-los perquè els mateixos joves 
puguin construir els seus projectes i trobar la resposta a moltes de les seves 
necessitats. 
 
Cal pensar en la reutilització i major rendibilitat que poden tenir molts 
equipaments públics que ja existeixen i que funcionen en unes franges horàries 
mínimes i romanen la resta del temps tancats i desaprofitats (escoles, centres 
cívics, pavelló, ateneu…). 
 
La política de joventut ha de ser bel ligerant contra la societat de consum, 
conformista, individualista i passiva i al mateix temps una política compromesa 
amb un desenvolupament sostenible. Una proposta de futur per als joves atrevida 
i arriscada, molt més participativa. 
 
En aquest sentit ens sembla erroni el plantejament de Can Jorba. No es tracta 
d’oferir quatre despatxos per a tècnics de joventut, sinó d’oferir-los un casal de 
joventut com hi és per exemple a Cabrera de Mar o a Argentona, amb espais 
polivalents que poden ser compartits per diferents utilitats. Espais on puguin 
construir un oci alternatiu per evitar que hagin de desplaçar-se a altres 
poblacions. 
 
Proposem: 
 
-     Desenvolupar programes d’acord amb les entitats juvenils del municipi 
-     Potenciar una borsa municipal d’habitatges de lloguer per a joves 
-     Fomentar la formació bàsica i complementària entre els joves 
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      Orientar-los en aquest àmbit 
-     Potenciar el treball i l’orientació entre els més joves en la transició de  
      l’escola al món laboral 
-     Formalitzar la creació d’una oficina d’emancipació 
 
 
 
SERVEIS SOCIALS 
 
En un moment en que s’incrementa la marginalitat com a conseqüència de la 
profunda crisi econòmica que patim, cal més que mai tenir capacitat per conèixer, 
prevenir i intervenir en persones, famílies i grups socials amb risc d’exclusió 
social: gent que no pot cobrir les seves necessitats bàsiques: d’alimentació, roba, 
habitatge... persones amb dependència; gent gran, discapacitats, 
drogodependents, famílies des estructurades, etc. 
 
A Vilassar de Mar hi ha més de 350 famílies que reben algun tipus d’atenció per 
part de Càritas, bàsicament d’alimentació, roba i en algun cas d’habitatge. Això 
pot ser una autèntica sorpresa per a la majoria de la gent que encara està en una 
situació socioeconòmica privilegiada, però el fet és que hi ha una bossa creixent 
de gent amb autèntics problemes econòmics, accentuats per la crisi econòmica, 
amb un índex altíssim d’atur i amb problemes d’accés i conservació de la vivenda. 
 
D’entrada cal exigir el compliment de la llei i exigir un treballador social més i un 
educador social més, d’acord a la població actual de Vilassar. 
 
Ara cal donar prioritat als serveis socials per davant dels serveis territorials i allà 
on no arribin els recursos, fomentar el voluntariat per a tasques socials diverses a 
través d’una Mesa d’Entitats Socials (com Càritas, la Creu Roja, la Parròquia…) 
amb l’objectiu de garantir uns mínims de qualitat de vida i cohesió social. 
 
Hem de donar més atenció al col lectiu dels discapacitats, ignorat per l’actual 
consistori. Proposem:  
- Recuperar les reunions periòdiques entre l’alcaldia i aquest col lectiu, 
representat a Vilassar de Mar per l’associació DISCAP Vicamar. 
- Informar a aquest col lectiu de tots els projectes urbanístics o de qualsevol 
àmbit que els afecti a ells o a la seva mobilitat, i escoltar les seves propostes per 
tal de valorar-les i entre tots fer un poble més accessible.  
- Controlar les places d’aparcament per aminusvàlids, per evitar utilitzacions 
fraudulentes o abusives.  
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Per als aturats cal potenciar un programa d’orientació professional que inclogui 
formació i informació sobre oportunitats professionals, orientació i recerca de 
feina, coneixement de les noves ocupacions, oportunitats de desenvolupament 
personal i professional de les noves tecnologies. 
 
Cal promoure un centre de teletreball per a nous autònoms i emprenedors. 
Cal potenciar la vivenda oficial de lloguer i disposar d’habitatges assistits, amb 
serveis compartits per a la gent gran. 
 
Proposem: 
 
-     Cobrir les ràtios de personal, d’acord amb la Llei de Serveis Socials 
-     Promoure projectes en col laboració amb les entitats socials del poble 
-     Crear un Consell Municipal de Serveis Socials  
-     Cobrir els serveis per agilitar els tràmits de la Llei de la Dependència  
 
 
SANITAT 
 
Malgrat que es tracta d’una competència bàsicament de la Generalitat, cal assumir 
plenament les tasques de vigilància i control i desenvolupar programes de 
promoció i protecció de la salut: promoció d’hàbits saludables (dietes 
equilibrades, exercici físic…), elaborar un mapa de riscos del municipi, 
programes educatius per una sexualitat saludable i per a la prevenció de 
drogodependències, programes de vacunació… 
 
El pla de contenció de despeses en l’àmbit sanitari i en concret l’efecte que pugui 
tenir en els serveis de les àrees de salut del nostre municipi és per a nosaltres una  
gran preocupació. La sanitat pública és un altre pilar, com ho és l’educació 
pública, d’una societat avançada. Caldrà estar molt atent a les possibles retallades 
de serveis, a la reducció d’horaris, etc. 
 
Els serveis d’atenció primària que es presten des del CAP no poden minvar. 
 
Un cop més hem de recordar que l’espoliació a la que ens sotmet Espanya ens 
priva no només de garantir els serveis que hem tingut fins ara, sinó de millorar-
los substancialment. Segurament ens permetria disposar d’un segon CAP. 
Proposem: 
 

-     Potenciar els programes de promoció de la salut en totes les edats 
-     Millorar les condicions higienicosanitàries de la platja 
-     Elaborar un programa de prevenció del consum de drogues entre els 
      més joves 
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-    Agilitar les visites amb els especialistes i millorar l’atenció personal amb el           
metge de capçalera.                                

 
 
 
URBANISME 
 
L’actual Govern municipal, en aquesta darrera legislatura, ha prioritzat l’Àrea de 
Serveis Territorials per sobre dels Serveis Personals. Això ha de canviar 
radicalment. 
 
S’han dedicat bona part dels esforços a la construcció de diversos projectes just 
quan s’ha produït l’esclat de la bombolla immobiliària i s’ha contret un deute 
enorme que limitarà i molt l’actuació del futur Govern. 
 
Creiem que s’ha d’aturar el creixement urbanístic i dissenyar un pla estratègic de 
desenvolupament urbà consensuat. Cal que hi hagi la màxima participació en la 
definició del model de poble. Cal vetllar per un creixement sostenible per a no 
perdre serveis ni qualitat de vida. 
 
Cal que hi hagi transparència en els concursos d’obres. No pot ser que sempre 
s’assignin a una empresa afí al govern de torn. 
 
Considerem que el casc antic, excepte la part central, es troba degradat. Hi ha una 
manca de conservació considerable, amb problemes per exemple en les 
instal lacions de clavegueram i d’electricitat. Cal recuperar-lo i preservar-lo. 
 
Cal fer una campanya de conscienciació per cuidar el mobiliari urbà, per mantenir 
nets els espais públics, per preservar i recuperar el nucli històric. 
 
Pel que fa a la mobilitat cal fer un estudi acurat de les necessitats reals de la 
població. Apuntem les següents prioritats: 
 

- Fer la cruïlla per enllaçar la ronda de Vilassar amb Carles III. És 
lamentable que en el moment de planificació de la urbanització de les 
Pinedes no s’hagués vist que allà hi havia una escola pública (l’Escola del 
Mar), de manera que la rotonda quedava a menys d’un metre de l’aula de 
música de l’escola. 

- Buscar alternatives d’aparcament: habilitar part del parc municipal per 
aparcaments gratuïts. 

- Pacificar el trànsit afavorint el transport públic. Cal potenciar la utilització 
del bus per als desplaçaments més llargs, ampliant els horaris de serveis i 
en els més curts fomentar l’hàbit d’anar caminant o en bicicleta Se’n  
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podria fomentar l’ús amb la creació de carrils bici i amb la creació 
d’aparcaments específics. L’ideal fora que mitjançant carril bici es pogués 
arribar a tots els centres educatius, sanitaris, esportius i resta de centres 
municipals (ajuntament, correus, mercat... .   En la línia de reduir el trànsit 
i també per evitar sorolls volem limitar la circulació de motocicletes en 
determinades àrees i en determinats horaris. 

- Racionalitzar la gestió i coordinació d’espais públics. Potenciar-ne l’ús i 
diversificant-ne la seva utilitat. 

- Finalitzar la connexió del Passeig Marítim entre Vilassar i Premià de Mar, i 
també en sentit Mataró. 

 
 
HABITATGE 
 
Aquest és un punt al qual cal prestar molta atenció. Estem molt condicionats per 
les limitacions pressupostàries però cal donar resposta als problemes d’accés i de 
manteniment de la vivenda que desgraciadament es van generalitzant. Cal fer una 
política municipal d’habitatge per frenar l’exclusió social deguda a la crisi. S’ha de 
garantir el dret fonamental a l’habitatge. Hi ha d’haver més vivenda de protecció 
oficial, preferentment de lloguer i que vagi a qui realment la necessita. 
 
Cal crear una borsa d’habitatge i augmentar les reserves mínimes d’habitatge 
social previstes a la legislació. 

Cal orientar les famílies víctimes de desnonaments hipotecaris. Com sabeu 
Solidaritat Catalana per la Independència ha dut una iniciativa legislativa al 
Parlament per tal de poder liquidar el deute hipotecari amb la cessió de 
l’habitatge. 

Cal fomentar l’habitatge de lloguer mitjançant exempcions fiscals i aportant 
garanties a la gent més necessitada, garantint alhora als arrendadors davant 
possibles impagaments, desperfectes, ocupacions... (cal també disposar d’un cens 
d’habitatges desocupats). L’actualització i el control del cens també ens 
permetrien evitar frau fiscal. 
 
D’altra banda cal abaratir al màxim o deixar la llicència d’obres a cost zero per a 
la rehabilitació de vivendes del casc antic, o bé donar una carència temporal per 
no haver de pagar l’Impost de Béns Immobles. 
 
En general hi ha una elevada pressió fiscal per la qual cosa en cap cas donaríem 
suport a augmentar l’impost de l’IBI.  
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ECONOMIA 

El Govern actual ha fet servir el butlletí municipal com el seu particular pamflet 
d’Estat d’Obres, atribuint-les totes elles a un mèrit particular i exclusiu i que ens 
distreu de tot allò que no s’ha fet. Com dèiem s’ha prioritzat sobretot l’Àrea de 
Serveis Territorials i en concret la construcció de diversos projectes just quan 
s’ha produït l’esclat de la bombolla immobiliària i s’ha contret un deute que 
podria estar al voltant dels 30 milions d’euros. Això limitarà i molt l’actuació del 
nou govern. Caldrà exigir una auditoria de comptes per conèixer l’abast de 
l’endeutament i els riscos directes i indirectes que això pot suposar per a 
l’Ajuntament i en conseqüència per a tota la població de Vilassar de Mar. I en cas 
que fos necessari dur-ho a la Sindicatura de Comptes de la Generalitat. 

En qualsevol cas tocarà austeritat i retallades, mentre ens hem de sentir dir fins i 
tot per dirigents del Fons Monetari Internacional de que una Catalunya 
independent podria ser un dels països més rics del món. No només no hi hauria 
retallades sinó que podríem enfortir el nostre Estat del Benestar. A nosaltres ens 
tocarà fer pedagogia de l’espoli fiscal. 

Mentre l’única manera de compensar la davallada d’ingressos i l’elevat deute serà 
l’austeritat i una major eficiència en la gestió. Caldrà revisar totes les despeses i en 
especial totes les adjudicacions de concessions. Com dèiem, no podem 
augmentar els impostos, que ja s’han incrementat massa en els darrers anys. 

Proposem: 

- Crear una bossa de treball dinàmica, activa i que sigui útil als usuaris. 
Gestionar-la de forma efectiva, donant-la a conèixer, facilitant la relació 
entre empresaris i aturats, treballant de forma proactiva des de 
l’ajuntament per reduïr el  % d’aturats de la nostra població. 

- Crear una bossa d’aturats que sigui útil. Donar-la a conèixer, facilitant la 
relació entre empresaris i aturats. 

- Mancomunar alguns serveis, millorant la relació entre municipis propers, 
amb la finalitat de reduir costos. 

- Impulsar el turisme, ara inexistent. Crear un producte turístic global en 
coordinació amb els diferents sectors econòmics. 

- Crear un viver d’empreses. Facilitar i impulsar la creació d’empreses, amb 
les mateixes exigències per a tothom. Crear un centre obert de tele-treball. 

- Promoció del comerç local i dels productes locals. 
- Posar en marxa el nou mercat. 
- Consensuar un pla per millorar i impulsar el Polígon dels Garrofers. 
- Protegir el Mercat de la Flor i Planta Ornamental de Catalunya. 
- Facilitar l’activitat dels Centres Especials de Treball. 
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MEDI AMBIENT 

Volem un desenvolupament sostenible del poble, el que vol dir: un 
desenvolupament que pugui satisfer les necessitats de les generacions presents 
sense comprometre les possibilitats de les generacions futures. 

Solidaritat Catalana per la Independència s’ha adherit a la Plataforma Preservem 
el Maresme en contra de la construcció dels laterals de l’autopista C-32 (les 
anomenades rondes de Mataró i Maresme). La ronda de Mataró ja ha superat tots 
els tràmits administratius i les obres estan a punt de començar. Si es fa aquesta 
ronda s’acabarà construint la del Maresme. 

No pot ser que Vilassar de Mar sigui l’únic municipi afectat on no s’hagi debatut 
la conveniència d’aquesta infraestructura. 

En primer lloc caldria veure com afectaria la construcció d’aquesta 
infraestructura a l’accés al Mercat de la Flor. D’altra banda podem apuntar molts 
altres motius per oposar-se als laterals de l’autopista: 

- Hi ha un efecte crida, multiplicador, que fa que a més carreteres hi hagi 
més cotxes. 

- L’esgotament del territori. La pèrdua d’espais periurbans. 
- La degradació del paisatge i suburbialització  de la perifèria. La 
metropolitanització de l’entorn. 

- La pèrdua del teixit socio-econòmic històric. 
- La contaminació acústica i ambiental. 
- La pèrdua d’equipaments. 
- La pèrdua de qualitat de vida i del valor dels immobles dels veïns més 

afectats per la proximitat de les rondes. 

Per contra cal imposar un nou model de mobilitat promocionant el transport 
públic a través de: 

- Donant més i millor informació sobre horaris de transport públic (tren, 
bus interurbà, bus urbà), i sobre la ubicació de les parades de bus. Aquesta 
informació no apareix a la web de l’Ajuntament.  

- Millora de la xarxa ferroviària. Integració urbana del tren. 
- Creació de carrils bus. 
- Pacificació  de la Nacional-II per tal que esdevingui una via cívica. 
- Que el Passeig del Mar comuniqui Mataró amb Barcelona. 

I gestionar de diferent manera l’ús de l’autopista: 
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- Reduir la velocitat de l’autopista en determinats punts, ampliant-ne el 
nombre de carrils per evitar embussos en determinades sortides. 

- Regular l’entrada de vehicles a l’autopista. 
- Destinar un carril per a vehicles amb més de tres ocupants. 
- Exigir la retirada del peatge el 2021 sense més demores. 

D’altra banda entenem que cal trobar una solució definitiva per a la regeneració 
de les platges i rieres encara que sigui una competència estatal. 

 

GOVERNACIÓ 

Cal que la policia local tingui més presència. La seva presència és necessària i 
imprescindible per tal de dissuadir delinqüents i per tant per oferir més seguretat 
als veïns del municipi. Entenem que haurien de ser més presents en els espais 
públics i haurien de ser més actius i diligents a fi i efecte d’evitar la comissió de 
delictes. 

Entenem que cal reforçar la seva funció d’ordenació i senyalització del trànsit en 
les entrades i sortides de les escoles. 

En general també caldria una feina d’apropament a la població per tal de ser 
percebuts com autèntics agents socials al servei del poble i no només per la seva 
faceta punitiva. 

Ara la policia encara està més allunyada a l’haver-se situat al polígon. Una 
persona gran no pot arribar-hi a peu, i no hi ha bus!. Hi hauria d’haver, al menys, 
un punt fix d’atenció al poble. I sobretot conegut per tothom! Informat i 
senyalitzat!!! 

 

COMUNICACIÓ 

La comunicació local ha de ser gestionada per professionals. La comunicació de 
proximitat cada cop pren més relleu. Posem per cas que un matí la línia de 
rodalies de tren pateix un retard, la ràdio ho ha de dir immediatament i els 
Facebook i twitter de la ràdio municipal també. 

L’elaboració d’aquesta informació ha de ser independent de l’ajuntament, no pot 
estar en un mateix consell redactor el VdM Informa i la ràdio municipal. 
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Actualment els canals de comunicació públics de Vilassar de Mar són plens 
d’informació de l’Ajuntament i no del que passa al poble, del que diuen les 
associacions, les entitats, els partits polítics... 

VdM Informa és un butlletí municipal que ha de parlar del que es fa des de 
l’Ajuntament i la ràdio i la televisió són mitjans públics locals que han de parlar 
de tot el poble i des de tots els punts de vista. Potser s’ha de replantejar el format 
actual. 

Actualment disposem d’uns mitjans tècnics, d’unes instal lacions, que ens 
permeten que es faci la feina d’informar de forma òptima. Cal aprofitar aquests 
recursos i donar sortida a tots els continguts del poble pel màxim de vies 
possibles. 

La ràdio tradicional és compatible amb les actuals tecnologies: Podcast, diaris 
electrònics, xarxes socials... Sense aquest suport la ràdio local no té sentit, han de 
conviure. 

La televisió per Internet ha de ser compatible tecnològicament (si es vol tenir) 
amb tots els dispositius mòbils. Potser cal plantejar-se l’existència d’una 
plataforma com la que ha creat l’actual govern. Segurament amb un canal 
youtube i una plantilla de wordpress n’hi ha prou. S’ha de reflexionar sobre això. 

El que és evident és que els programes o reportatges han de ser elaborats des de 
criteris periodístics, no partidistes, i no com ara que el canal de la televisió el 
presenten l’alcalde i el regidor de comunicació. No hem de barrejar les coses. 

Finalment dir que s’ha de diferenciar bé el que és un canal de comunicació del 
seu contingut. Es poden tenir molts canals de comunicació (Facebook, twitter, 
ràdio, televisió, Butlletí, Web...) i no dir res. Cal elaborar correctament el 
contingut. Cal deixar-ho en mans de professionals. 

Recalquem l’opacitat amb que es fa tot a l’Ajuntament i la poca informació dels 
serveis del poble. Hem d’apropar l’Ajuntament a les persones... 

 

REGENERACIÓ DEMOCRÀTICA 

Proposarem l’adequació de les retribucions dels càrrecs electes municipals, En un 
context de retallades de sous i de serveis públics bàsics, també els sous dels 
càrrecs electes de l’Ajuntament han de ser ajustats a la baixa. 
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Cal reduir la contractació de càrrecs de confiança aliens al propi Ajuntament, i 
potenciar preferentment la promoció interna. 

Cal estudiar i millorar l’estructura orgànica de l’Ajuntament, redimensionant-la 
segons les necessitats. 

Promourem negociacions amb institucions i empreses públiques i privades per 
reduir costos i millorar l’oferta de serveis (mancomunar serveis, comprar 
productes, diversificar els serveis oferts, elaborar plans d’actuació,.....). Maresme 
en xarxa. 

Els criteris per a l’adjudicació de subvencions i ajuts a associacions i entitats han 
de de ser publicitats convenientment abans de cada convocatòria, i han de 
suposar un incentiu a les activitats cíviques, culturals i esportives. 

Malgrat la greu limitació que implica l’espoli, a més de la crisi que patim, 
apostarem per l’equilibri pressupostari i la racionalització de la despesa. 

 

PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

Promourem la creació d’òrgans de participació territorials i sectorials, previstos 
en la legislació del règim local, desvinculats dels grups polítics. Dins d’aquest 
àmbit, promourem la creació d’un consell sènior que segons les seves capacitats 
intentaran apropar l’ajuntament al poble, a més d’oferir els seus coneixements pel 
benestar general.  

Fixarem els àmbits per convocar consultes populars. Establirem de manera 
consensuada els supòsits que per la seva trascendència estratègica i de llarg abast 
hagin de ser sotmesos a consulta popular sigui quina sigui la composició del 
govern municipal. 
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TRANSPARÈNCIA 

Volen fer possible una comunicació senzilla i fluïda amb la ciutadania, utilitzant 
els mitjans tecnològics adequats i adients (correu electrònic, sms, butlletí,....). 

Garantirem el dret de petició i de proposta, i el dret a rebre una resposta 
motivada. 

Promocionarem la pàgina web municipal perquè sigui un referent de consulta.  

Promourem la transparència en la gestió,  fent públiques totes les dades d’interès 
a la ciutadania (pressupost, deute, serveis municipals......). 

 

CONSTRUCCIÓ D’UNA MAJORIA SOCIAL PER LA 
INDEPENDÈNCIA 

El tracte discriminatori de l’Estat espanyol tant pel què fa l’espoli fiscal com pel 
constant menyspreu a la llengua i els trets culturals diferencials de la nació 
catalana és sens dubte el principal argument en favor de l’Estat propi promourem 
la creació de l’Assemblea de Representants Electes Municipals dels Països 
Catalans per la Independència. 

 

  

 

 

 

 

 

 

 



 18

 

 

 

Solidaritat Catalana per la Independència 
VILASSAR de MAR 

 
 
 
SÍ, A UN POBLE ON TOTHOM SIGUI CONSULTAT I 
TOTHOM DECIDEIXI. 
 
 
 

SÍ, A DIR PROU A L’ESPOLI FISCAL QUE 
ENS DEIXA SENSE RECURSOS 
 
 
 

SÍ, A LA REGENERACIÓ, TRANSPARÈNCIA I 
COMPROMÍS AMB LES PERSONES. 
 
 
 

SÍ, A LA INDEPENDÈNCIA DESDE  
VILASSAR DE MAR 
 
 
 

digues  SI 


